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Vánoce jsou den, kdy drží všichni po celou 
dobu spolu.

Alexander Smith

V adventním a vánočním čase je zvykem zpí-

vat koledy. Tento prastarý zvyk jsme přebrali od 

svých předků a  učíme je další generace. Málo-

kdo ale ví, jak koledy vznikly a kdy a kdo je slo-

žil. Všeslovansky rozšířené slovo „koleda“ pochá-

zí z  latinského „calendae“ (první den v  měsíci) 

a tímto slovem označovali Slované slavnosti spo-

jené se zimním slunovratem. Nejstarší záznamy 
o vánoční hudbě se nacházejí v takzvaných Mari-
ánských chválách a pocházejí z 11. století. 

Koleda původně označuje píseň, kterou děti 
zpívají během význačných křesťanských svátků 
při obcházení domů, kdy si takzvaně „koledují“ 
o výslužku. Postupně se však koleda stala označe-
ním písně s vánoční tematikou. Historie vánočních 
koled sahá do 13. století a podle legendy je autorem 
první koledy svatý František z Assisi  (1181–1226). 
V  16. století nechala Jednota bratrská na knih-
tisku vytisknout české kancionály a  snažila se je 
rozšířit mezi lid. Značná část písní byla věnována 
adventu a vánoční době. Vánoční koledy se zpíva-
ly původně pouze během doby vánoční, postupně 
se však oproti původní tradici zpěvu adventních 
písní a  rorát začaly zpívat již během adventu. Za 

typického představitele vánoční hudební poezie 
je označován Adam Václav Michna z  Otradovic 
(1600–1676). Tento skladatel, básník a  varhaník 
z Jindřichova Hradce reprezentuje v české hudbě 
baroko. Je mimo jiné i autorem koledy „Chtíc, aby 
spal“, která časem zlidověla. Do pozdně barokního 
období patří i vznik českých pastorel neboli skla-
deb pro sóla a sbor s doprovodem nástrojů. Ve stej-
ném období se vyvíjí i česká vánoční mše. Nejzná-
mějším představitelem tohoto žánru je český učitel 
a hudební skladatel Jakub Jan Ryba (1765–1815), 
který je známý zejména svou slavnou českou mší 
„Hej mistře“.

Koledy byly odedávna jednou z  nejrozšíře-

nějších vánočních kratochvílí. Ve středověku je 

šířili po celé Evropě potulní žáci, často účinku-
jící v  oblíbených vánočních hrách. Makarónské 
koledy se zpívaly směsicí latiny a místních jazy-

ků. O  vánočních svátcích byly slyšet na trzích, 

v šencích, klášterech, domech bohatých měšťanů 
i  šlechtických palácích. V  jednotlivých zemích 
zněly o vánočních svátcích vedle makarónských 

koled také domácí koledy, zpívané v  národních 

jazycích.

Z  vánočních písní umělých je nejznáměj-

ší „Tichá noc“ autorů Franze Grubera (hudba) 

a Josefa Mohra (text). Tato píseň pronikla do celé-

ho světa. Podle odhadů bylo vydáno několik mili-

onů nosičů s pěti sty jejími variantami.

V dnešní době si můžeme vychutnat i vánoční 

koncerty v prostředí koncertních sálů i mnohých 

kostelů i  chrámů, nebo si pečlivě vybrat z  pest-

rého vánočního programu mnohých televizních 

kanálů a  dopřát si sváteční vánoční náladu tře-
ba při přímém přenosu dobročinných advent-
ních koncertů.

Poklidný adventní, vánoční i  novoroční čas 
s koledami či jinými písněmi přeje čtenářům

Ivana Daňhelová
typického představitele vánoční hudební poezie
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100. výročí vzniku republiky 
na ZŠ Svážná

Významné sté výročí vzniku ČSR jsme si na naší škole připomínali v prů-

běhu výuky už od začátku října. Zhlédli jsme zajímavé dokumentární i kresle-

né filmy o Masarykovi, v hodinách češtiny si vyzkoušeli vytvořit jeho charak-

teristiku, v hudební výchově jsme si zazpívali jeho oblíbené písně, ve výtvarné 

výchově ztvárnili symboly naší státnosti.

Poslední říjnový pátek se celá škola shromáždila ve vestibulu školy, kde 

žákům pan ředitel ve svém referátu shrnul nejen události vzniku republiky, 

ale i klíčové momenty existence a vývoje našeho státu. A pak už všichni vyra-

zili do centra města, aby oslavili státní svátek i  návštěvou kulturních nebo 
sportovních akcí. Mgr. Jana Říhová

j ý p y,

žákům pan ředitel ve svém referátu shrnul nejen události vzniku republiky

Nový docházkový systém

na ZŠ Kamínky
Z  důvodu zajištění maximální bezpečnosti žáků se od 1. 11. 2018 na 

naší škole začal používat nový elektronický docházkový systém. Jak fun-

guje? Velice jednoduše. Každý žák při příchodu a odchodu ze školy přiloží 

svůj čip ke čtečce, která je u hlavního vchodu a tím potvrdí svou přítom-

nost nebo odchod z budovy. Rodiče žáků ve svém počítači či mobilu hned 

zjistí, zda jejich dítě v pořádku přišlo do školy a v kolik hodin budovu opus-

tilo. Při použití čipu se žák automaticky zapíše do třídní knihy, což oce-

nili všichni učitelé. Následně 

by tyto informace o přesném 

počtu žáků v budově uvítaly 

záchranné složky při vzniku 

mimořádné události. 

Čip je stejný jak na 

docházkový systém, tak i do 

školní jídelny. Do budoucna 

se plánuje, že si tímto stej-

ným čipem žáci odemknou 

i šatní skříňku.

Jsme hrdí na to, že patří-

me mezi těch pár brněnských 

škol, které mohou zajistit pro 

své žáky bezpečné prostředí. 

Zvláště v době, kdy musí být 

bezpečnost na prvním místě.

Mgr. Tomáš Palupa,

zástupce ředitele, ZŠ Kamínky

Městský přebor škol v šachu 2018
V  úterý 20. listopadu se odehrál v  Lužánkách napínavý souboj týmů 

v šachu. Naši školu reprezentovala čtyřčlenná skupina žáků I. stupně. Utkání 
byla napínavá a měla rychlý spád. Do poslední chvíle se bojovalo o 1. místo. 
Velmi gratulujeme našemu týmu za obsazení 2. místa a postupu do krajské-
ho kola, které se uskuteční v lednu. Držíme palce!

Mgr. Kristýna Endrychová

Žáci z Kamínek
opět pomáhali

Už popáté požádal sportovní klub Moravia naši školu o  spolupráci 
při zajištění závěrečného kola Českého poháru stolního tenisu vozíčkářů 

„O pohár primátora města Brna“, které se konalo v sobotu 10. 11. 2018 v tělo-

cvičně FSS v Kampusu.
Žáci 2. stupně ZŠ Kamínky ochotně pomáhali se sbíráním míčků na tom-

to turnaji a zároveň sledovali hru, férové zápolení sportovců a radost z každé-

ho vítězství. Pohár po vynikajícím výkonu získal Boris Trávníček. Poděková-

ní patří žákům, kteří nejen pomáhali, ale vzorným chováním reprezentovali 
naši školu. Mgr. Anna Širokág

 LÍSKÁČEK 12/2018 2

ze školství



TELEFONNÍ ČÍSLA NA ÚMČ
Podatelna, sekretariát starostky 547 428 910

Tajemnice 547 428 928

Byty 547 428 914

Finanční odbor 547 428 921

Pokladna 547 428 916

Stavební úřad 547 428 924

Doprava 547 428 920

Životní prostředí 547 428 918

Investiční technik 547 428 915

Právník 547 428 919

Správa bytů a domů 547 428 940
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POZOR! POZOR! POZOR! POZOR! POZOR! POZOR! POZOR! 

Zveme důchodce z Nového Lískovce
do našeho Klubu seniorů.

Scházíme se každé úterý ve středisku volného času Oblá 51c 
vždy od 14 do 16 hod. Přijďte se mezi nás pobavit, rádi vás 
uvítáme. Spojení na vedoucí paní  Fukanovou tel. 530 328 486.

Ustavující zasedání zastupitelstva městské části Brno-Nový Lískovec
se konalo v pondělí 19. listopadu a zvolilo nové vedení radnice městské čás-

ti. Jednání se konalo téměř měsíc a půl od voleb, a to proto, že na výsledky 

voleb v Brně a ve všech městských částech byly podány stížnosti a nejprve 

musel soud rozhodnout o platnosti voleb. V Novém Lískovci nebylo žádné 

pochybení shledáno a  do 15 dnů od rozhodnutí soudu jsem svolala usta-

vující zasedání. 

Na koaliční spolupráci se na základě výsledku voleb a  průniku voleb-

ních programů dohodli zástupci tří volebních stran, Tři oříšky pro Lísko-

vec, ODS a  KDU-ČSL. Nově vzniklá koalice má 12 zastupitelů. Na zákla-

dě koaliční dohody pak byla na ustavujícím zasedání zvolena starostkou 

Ing. Jana Drápalová, kandidující za Tři oříšky pro Lískovec, prvním mís-

tostarostou byl zvolen Mgr. Michael Brázda pro oblast legislativy a školství, 

dalším místo starostou Mgr. Petr Punčochář pro oblast dopravy a  rozvoje, 

oba za ODS. Místostarostové budou své funkce vykonávat jako neuvolnění, 

tedy takzvaně při práci. Dalšími členy rady městské části, rovněž neuvolně-

nými, byli zvoleni Ing. Jan Privarčák, Tři oříšky pro Lískovec a Mgr. Hana 

Pospíšilová za KDU-ČSL.

Zastupitelstvo rovněž zřídilo finanční a  kontrolní výbor a  zvolilo jeho 

členy. Předsedou finančního výboru se stal Ing. Dalibor Hladík, předsedou 

kontrolního výboru se stal Petr Oupor.

Nová koalice se zavázala, že do konce ledna připraví a zveřejní progra-

mové prohlášení, které rovněž předloží zastupitelstvu městské části. Jedním 

z důležitých bodů programové shody je zřízení Výboru pro rozvoj městské 

části. Tento výbor v minulosti několik volebních období pracoval a  shodli 

jsme se, že v době, kdy se v Novém Lískovci připravují velké rozvojové pro-

jekty, je odborná platforma, která pomůže zastupitelům správně se rozho-

dovat, důležitá. 

Informace o úředních hodinách

na ÚMČ Brno-Nový Lískovec

V pondělí 31. prosince 2018 budou úřední 
hodiny zrušeny. ÚMČ

Park Kamenný vrch získal podporu 
v participativním rozpočtu města

Letos Brno spustilo již druhý ročník partici-
pativního rozpočtu, občané města mohou navr-
hovat projekty, jejichž realizaci následně občané 
Brna nad 18 let podporují tím, že jim dají hla-
sy v  internetovém hlasování. V  prvním ročníku, 
loni, získal podporu i  projekt z  Nového Lískovce 
s názvem Grilovací místo. Jednalo se o rozsáhlou 
úpravu zeleně a veřejného prostoru v okolí BMX 
dráhy, součástí je i  piknikové místo s  ohništěm 
a grilem. Tento projekt se v současné době dokon-
čuje a  od jarních měsíců bude sloužit veřejnosti. 
Letos, povzbuzeni dobrým výsledkem, jsme při-
hlásili do participativního rozpočtu projekt Park 
Kamenný vrch. Idea spočívá v  tom, že bez ohle-
du na to, zda a kdy se bude stavět bydlení podél 
Petra Křivky, plochy určené územním plánem na 

park by mohly začít sloužit lidem již mnohem dřív. 

Upraveny by mohly být také plochy, které město 
zatím zastavět neplánuje. Ty leží nad konečnou 
zastávkou Kamenný vrch. Projekt úspěšně prošel 
posouzením úředníků, že je proveditelný, a dostal 
se spolu s dalšími 60 projekty do podzimního hla-
sování. Že to bude napínavé jsme tušili již podle 
zkušenosti z  minulých ročníků. Ukázalo se totiž, 
že zvítězit mohou jenom takové projekty, které 
na svou stranu dokáží získat tisíce podporovate-
lů. A tak jsme o projektu informovali v Lískáčku, 
psali maily a  telefonovali, podporu hledali i  přes 
facebook. Přesto jsme se stále drželi těsně pod 
čarou, mezi projekty, které podporu nezískají. Až 
ve čtvrtek, posledního dne hlasování, se začalo 
zdát, že máme šanci. Ale tím, že jsme se posunuli 
těsně nad čáru, nám konkurenční projekty začaly 

ve velkém dávat negativní hlasy a  boj takto pro-

bíhal celý den. V jedenáct večer už jsem opravdu 

nevěděla komu napsat nebo zavolat a také už mi to 

přišlo neslušné rušit tak pozdě. Tak jsem se podí-
vala smutně na monitor, že nám chybí asi 100 hla-
sů na postup a šla spát s myšlenkou, že všechno se 
vždycky vyhrát nedá. A ráno jsem se podívala na 
telefon a vidím SMS od známého: Tak to máme!!!

A tak děkuji všem, kdo hlasovali, do poslední 
chvíle sháněli podporu a vybojovali pro Nový Lís-
kovec téměř 3 miliony na první etapu úpravy zele-
ně na park. Začneme již letos, výběrem zpracovate-
le studie a projektu, hned po novém roce proběhne 
průzkum území. Práce zahájíme úklidem skládek 
a odstraněním zbylých základů chatek. Zadání stu-
die projednáme s občany a komunikace s veřejnos-
tí bude probíhat po celou dobu přípravy projektu. 
Na jaře proběhne také inventarizace dřevin, aby 
ty cenné a zdravé zůstaly zachovány. Další postup 
teprve naplánujeme a doba realizace vyplyne také 

z navržené studie a projektu. 
Jana Drápalová
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Prosychající borovice na Kamenném vrchu
Na konci léta jsme společně s  Rezekvítkem začali zkoumat příčiny 

usychání celých porostů jehličnanů na Kamenném vrchu. V plánu péče 

o rezervaci byly tyto porosty navrženy k postupné redukci a převodu na 

přirozenější skladbu dřevin. Příroda a  sucho ale tento proces výrazně 

urychlily. Rezekvítek nyní společně s  Orgánem ochrany přírody Kraj-

ského úřadu a městskou částí zvažuje, jak správně postupovat. O odbor-

ný názor na situaci a  její příčiny jsme požádali Ing. Antonína Martiní-

ka, Ph.D., vědecko-výzkumného pracovníka Ústavu zakládání a pěstění 

lesa Mendelovy univerzity. 

Mnozí návštěvníci přírodní rezervace Kamenný vrch si určitě všimli, že 

většina dospělých borovic a modřínů usychá. Příčinou tohoto jevu je sucho. 

Fenomén sucha, tedy nedostatek srážek a zvýšené teploty přitom netrápí dře-

viny pouze na Kamenném vrchu, ale v celé České republice a Evropě. Zatímco 

na většině území České republiky to odnesla především nejrozšířenější dře-

vina, kterou je smrk, na Kamenném vrchu to byly jehličnaté dřeviny, u nichž 

lze předpokládat větší toleranci k suchu, tedy borovice a modřín. To dokládá, 

jak závažný problém je současné počasí a s čím musíme do budoucna počí-

tat - mj. s razantní změnou dřevinné skladby v našich lesích. Sucho jako pri-

mární faktor vede buď k značnému oslabení dřevin, které následně snadno 

podléhají druhotným škůdcům (kůrovci) nebo v  intenzivnější podobě dře-

viny doslova „vyhladoví“. Rozsah kalamity, které v posledních letech postih-

la naší republiku, je takový, že lesníci nezvládají suché stromy těžit a zpraco-

vávat, a to ani za pomocí nejmodernější mechanizace. O vytěžené dříví pak 

rapidně klesá zájem a následně i jeho cena. 

Zatímco v  souvislých lesních porostech lze po nějakou dobu mrtvé 

(uschlé) stromy ponechat zcela bez zásahu – v národních parcích dokonce 

napořád; v lesích s vysokou frekvencí návštěv je ponechání stojících stromů 

z hlediska bezpečnosti značně rizikové a nezodpovědné. 

Jak tedy postupovat v  PR Kamenný vrch? Odumřelé stromy je nezbyt-

né pokud možno co nejdříve odtěžit. Pod porosty borovice i modřínu je již 

dnes bohaté patro tvořené listnatými dřevinami, které při šetrném odtěžení 

může za několik let vytvořit nový stabilnější les, a to i přes to, že část spod-

ního podrostu bude při těžbě poničena. Nutno také dodat, že PR Kamenný 

vrch je rezervací hlavně stepní, kde sice porosty dřevin mají své významné 

místo, ale o jejich podílu a rozsahu rozhodují hlavně zájmy ochrany přírody. 

Ing. Anonín Martiník, Ph.D.

Ohlédnutí za r. 2018

v Domově pro seniory na Koniklecové
Pomalu nastává čas, kdy odejde letošní rok 

a  s  ním se pomalu vytratí i  vzpomínky, prožit-

ky a  setkání, kterých jsme byli všichni společně 

svědky. Protože jsme v  letních měsících nemohli 

využívat naši zahradu z důvodu rozsáhlé revitali-

zace domova, podnikali jsme dopolední minivý-

lety novým autem, které má i plošinu pro převoz 

uživatele na invalidním vozíku. Nejvíce jsme si 

oblíbili procházky v krásném parku u Anthropo-

su s následným posezením na zahrádce v kavárně. 

Nejen v horkých letních měsících, ale po celý 

rok nás navštěvovali milí hosté. Ti nás například 

zavedli svým povídáním a promítáním do různých 

koutů naší planety. Nechali jsme se okouzlit Bali, 

Mexikem, Jižní Amerikou, Asii, aj., které nám před-

stavil p.Neuschl. Také jsme zprostředkovaně pod-

nikli s  p. farářkou Českobratrské církve evange-

lické památnou cestu do Santiaga de Compostela. 

V besedě o  józe jsme se dozvěděli jak teoretické, 

tak i praktické informace, které jsme si následně 

vyzkoušeli. Paní Eva si pro nás připravila zajímavé 

cvičení prstů na rukou, tzv. mudry. Indie a  tanec 

k sobě neodmyslitelně patří, proto jsme byli moc 

rádi, že slečna Jana nejen povídala, ale i v nádher-

ných kostýmech předvedla ukázky břišního tance.

Jako každoročně jsme podnikli výlet na roz-

kvetlé koniklece, které než se nadějeme budeme 

zase v úžasu obdivovat.  Zaměstnanci Rezekvít-

ku si pro nás připravili další zajímavý projekt, kte-

rý se nesl v duchu přírodních materiálů. Fotograf 

a ornitolog p. Ptáček nás ve svých fotografiích pro-

vedl přírodou naší městské části. I  živá zvířátka 

nás potěšila svojí návštěvou. Pravidelně se uživa-

telé setkávají se dvěma pejsky v rámci canistera-

pie. Další zvířecí kamarád minikoník Emílek již po 

několikáté přišel na návštěvu až do pokojů klientů. 

Naši dlouholetí přátelé, učitelé z Bezpečnostně 

správní akademie Mgr. Grmela, Mgr. Hrobařová 

a Mgr. Fryauf se studenty připravili několik zají-

mavých programů, které budou již tradičně ukon-

čeny společným adventním posezením. Advent-

ní posezení jsou u  nás v  domově čtyři, těšit se 

tedy můžeme na folklórní soubor Sboreček, scho-

lu FADOSCH z Doubravníku, sólistku Národního 

divadla v Praze Michaelu Zajmi s manželem vio-

loncellistou Bledarem Zajmi, a  na již zmíněnou 

Bezpečnostně správní akademii.

A protože nastává čas vánoční čas dárků a spl-

něných přání, taky u nás se budou opět plnit. Vloni 

poprvé jsme se zapojili do projektu Českého roz-

hlasu s názvem Ježíškova vnoučata. Díky tomuto 

nádhernému nápadu se několika uživatelům spl-

nila přání. Pár našich pletařek bylo obdarováno 

vlnou k pletení, jiné si rády četly a luštily v před-

placených časopisech. Bývalý řidič z  povolání se 

projel v milovaném nákladním voze značky Tatra. 

Další uživatelé si mohou snít krásné sny na zdra-

votních polštářích. 

Z  jednoho takového darování zdravotního 

polštáře vznikl nakonec krásný projekt, na který 

jsme všichni právem hrdí. Příběh tohoto projektu 

kalendáře začal loni před Vánoci, kdy se fotograf-

ka Zuzana Bokůvková přihlásila v rámci projektu 

Ježíškova vnoučata ke splnění přání jedné z našich 

klientek a při příležitosti předání navštívila jedno 

z adventních posezení. Vznikl nápad na přednáš-

ku o fotografování a později Zuzka přišla s nápa-

dem profesionálního fotografování, kdy se klient-

ky na pár hodin proměnily v modelky. 

V březnu proběhlo v našem domově focení, při-

jely kadeřnice Magda, vizážistky Martina a Ivana, 

a o měsíc později přišla Zuzka předat modelkám 

hotové fotografie. Ty vzbudily velký ohlas a přišlo 

nám líto, že by je nikdo neviděl, a pak už byl jen 

krok ke stvoření kalendáře. Odvahu zveřejnit svůj 

portrét mělo 13 modelek, jejich průměrný věk je 

86 let, nejstarší bylo v době focení 93 let! Kalen-

dář „Krásná 2019“ byl pokřtěn 15. listopadu na 

Podzimní zábavě společně s  modelkami a  autor-

kou, která se svými spolupracovnicemi do projek-

tu věnovala svůj čas a úsilí bez nároku na jakou-

koliv odměnu.

Při pohledu zpátky jsme toho stihli během jed-

noho roku opravdu hodně a při pohledu do kalen-

dáře na příští rok 2019 víme, že bude minimálně 

stejně bohatý na zážitky jako končící rok 2018. 

Přejeme všem čtenářům krásné vánoční svátky 

a šťastný nový rok!

Aktivizační pracovnice

Zdena Peterková a Markéta Čechová
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V sobotu 24. listopadu se na radnici naší městské 

části konalo slavnostní uvítání našich nejmenších 

občánků. A  protože jsou nejmenší a  pro všechny 

nejdůležitější, sešlo se spolu s nimi a rodiči spousta 

babiček, dědečků, tetiček, strýců a  dalších příbuz-

ných a známých. 

Na uvítacím obřadu byly děti slavnostně přivítá-

ny a představeny. Jsou buducností nás všech. Největ-

ší radostí a zároveň starostí svých rodičů. Radostné 

úsměvy nejmenší děti sledovaly se zájmem nebo se 

rozhlížely kolem a některé se také ozvaly. V náručí 

mámy se cítily bezpečně a spokojeně. 

To nejlepší do života popřála dětem paní starost-

ka. Protože čas letí rychle, ujistila všechny rodiče, 

že v Novém Lískovci máme dostatek míst v mateř-

ských školkách pro naše děti. 

Při sledování vystoupení, které připravily paní 

učitelky s  dětmi z  mateřské školky Kamarád, se 

možná někteří těšili, že budou jednou také vystu-

povat. Po osobní gratulaci od paní starostky a pana 

místostarosty a malém dárečku přišlo na řadu foce-

ní na památku. Upoutat zájem nejmenších dalo 

panu fotografovi někdy hodně práce. Vždyť kolem 

bylo tolik jiných zajímavých věcí a lidí.

Společně se vše podařilo a vítáme mezi nás naše 

občánky Elišku, Tomáška, Theodorka, Sebastiana, 

Simonku, Klaudii, Matyáška, Davídka, Eliáška, Van-

esku, Adélku, Aniku, Josífka, Karlu, Honzíka, Radeč-

ka, Jáchyma, Lucinku, Marečka, Alexe a Soňu. Pře-

jeme jim hodně štěstí, radosti a budoucnost plnou 

objevování a zážitků.

Za komisi pro kulturu Josef Schmied,

foto Jiří Vašíček

Vítání občánků

foto Jiří Vašíček

ČertovinyČertoviny
Začátkem prosince je tady Mikuláš, který je 

známý svou laskavou povahou a  velkou štědros-
tí. Přichází v doprovodu anděla a čerta, aby hod-

né děti obdaroval a zlobivé pobídl k poslušnosti.

V sobotu 1. prosince se andělé i čerti sešli s dět-
mi z Nového Lískovce v tělocvičně na Kamínkách, 

aby děti pobavili, rozdováděli a moudře poučili při 
zdobení perníčků, při tancování a soutěžení i při 
sledování pohádky a zkrátili tak čekání na sladký 

dárek od Mikuláše.
Rádi jsme tak vzácnou návštěvu pustili dál. 

Vždyť ji uvidíme zase až za rok.

Za kulturní komisi Bc. Alena Vyhnánková,

foto Josef Ptáček
Za kulturní komisi Bc. Alena Vyhnánková,

mi z Nového Lískovce v tělocvičně na Kamínkách, 
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dětský koutek

OMALOVÁNKOVÉ PUZZLEHLEDEJ 7 ROZDÍLŮ V OBRÁZKU

VTIPY
O  Vánocích říká maminka Pepíčkovi: „Pepíčku, zapal vánoční 

stromeček.“

Za chvíli přijde Pepíček a povídá: „A svíčky taky?“

Ptá se paní učitelka Pepíčka: „Který pták je nejchytřejší?“ „Vlaštovka.“ 

„Proč zrovna vlaštovka?“ „Protože v září, na začátku školního roku, odlétá.“

„Nováku, na vaší lavici je 7 much. Když zabijete jednu, kolik jich tam 

zbude?“ „Jedna, ta mrtvá. Ostatní uletí.“

Pan učitel se ptá žáka: „Kde leží Afrika?“ „Na mapě...“ odpoví žák.

„K čertu!“ běduje poslední den služby před Vánoci pan Okulár. „Schoval 

jsem dárky pro ženu a děti tak, aby je nikdo nenašel.“ „A někdo je našel, 

viď?“ tipuje soustrastně kamarád.

„Kéž by – nemůžu je totiž najít!“

Kulturní okénko
V předvánočním čase vyhledáváme kulturní 

akce možná častěji než jindy během roku. Ale 

i když je zrovna nevyhledáváme, uniknout vše-

obecnému předvánočnímu veselí 

je skoro nemožné. Vánoční hud-

ba, reklamy a dekorace na nás úto-

čí se všech stran, až je to mnoh-

dy vlastně dost nekulturní. Takže 

vás nebudu tentokrát zvát na žád-

ný koncert ani veselici, nic tako-

vého. Někdy je dobré se na chví-

li zastavit, zklidnit se a  rozjímat, 

možná se i  vydat do jiného svě-

ta. Například do toho pohádkové-

ho a  třeba i  trochu strašidelného. 

Vždyť pohádky k  Vánocům patří 

už odedávna. A tak vás tedy zvu do kulis histo-

rického hradu Špilberk, kde si můžete od všeho 

toho předvánočního shonu odpočinout a  vydat 

se do světa loutek. Od 22. listopadu až do 20. led-

na si tady totiž můžete prohlédnout ojedinělou 

výstavu o  historii české loutky nazvanou Umě-

ní loutky. 

Advent a  zima už tradičně na hradě patří 

dětem. Manželé Jiráskovi z  Brna sbírají loutky 

už tři desítky let, přesto bude tahle výstava prv-

ní příležitostí představit jejich loutky v domov-

ském městě. K vidění byly již v USA nebo Číně. 

Jsou mezi nimi loutky vyráběné profesionálně 

i amatérsky, avšak vždy s láskou k dětem a diva-

dlu a  úctou k  řemeslu. Součástí výstavy je ale 

i  dílna, kde si zájemci mohou zahrát loutkové 

divadlo nebo si vyrobit vlastní loutku. Lektorský 

program s dílnou je možné navštívit individuál-

ně nebo si ho objednat i pro školy.

http://www.spilberk.cz/vystava/umeni-loutky/

Ivana Daňhelová
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Samo-
hybný
stroj

(řídce)

1. díl
tajenky

Evro-
panka

Domácky
Beáta

Značka
osmia

Packat

Citoslovce
podivu (aj)

Hrdina

Osobní
zájmeno

Zdolat
jízdou

Oddělat
stehy

Předložka
(k)

Soupis

Výzkumy
mínění

Americké
sídlo

Rival

Inst. mezi-
ob. studií

Německy
„jeden“

Souhlas

Řím. číslo
(606)

Zn. kilo-
ampéru

Tamta

Krátké
kabáty

Smotek

Pták
podobný
bažantovi

Býv. praž.
primátor

SPZ
Mostu

Otázka
1. pádu

Domácí
zvíře

Před-
ložka

Tyrani

Řím. číslo
(501)

Staročes.
ž. jméno

Hud. sklad.
(Wolfgang)

Španěl.
šlechtic

Hesla

Prominutí
viny

2. díl
tajenky

SPZ
Rokycan

Pocta

Batoh

Léky
k mazání

Druh
směnky

Slavnostní
večeře

Obyčeje

Bez
dívání

Drobná
rána

Lihovina
z mléka

Podzemní
část domu

Trpké
plody

Vražedný
útok

Přespolní
běh

Č. fotbal.
manažer

Sloven.
město

Rohy

Mužské
jméno

Povrchy
těl zvířat

Tělocvičný
prvek

Podřadná
věc

Obilí seté
na podzim

Končina

Malá
Eva

Osahání

3. díl
tajenky

Zn. kilo-
metru

Alžírské
sídlo

Bob
na dvou
lyžích

Údaj
na obálce

Černá
káva

Osobní
zájmeno

Posmě-
šek

Ohra-
ničit Dusit Jméno

Janžurové

Rekreační
středisko

(zkr.)
Mnoho-

stěny
Vpuštění

(odb.)
Angl.

„ikona“
Č. řeka

(Jablonec)

4. díl
tajenky

Pracně
přemoci

Říční
korýš

5. díl
tajenky

Švýcarské
letovisko

Dámský
klobouček

Alna, Háta,
admise
tinama,

Kasl, icon,
Paska

Tajenka: Kdo nemá Vánoce v srdci, pod stromkem je nenajde
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Soustředění pěveckého sboru Soustředění pěveckého sboru 
Zpěváček Zpěváček ZŠ KZŠ Kamínkyamínky

Nastal čas padajícího listí, zkracují se dny a my se s naším pěveckým sborem Zpěváček připravuje-

me na vánoční vystoupení. Abychom pečlivě nacvičili všechny koledy a vánoční písničky, odjeli jsme 

v druhém listopadovém víkendu na soustředění do Podmitrova. Na čerstvém vzduchu, v přírodě a kli-

du jsme intenzivně trénovali a pilovali naše hlásky. Výsledkem je připravené vánoční pásmo písní, kte-

ré můžete zhlédnout:

10. 12. v 17.00 hod. na vánoční besídce v ZŠ Kamínky

11. 12. v 11.30 hod. na nám. Svobody

12. 12. v 18.00 hod. na nám. Svobody

16. 12. v 14.00 hod. na BVV

20. 12. v 19.00 hod. na Staroměstském nám. v Praze.

Na všechna vystoupení jste srdečně zváni. Přejeme vám příjemné podzimní dny a předvánoční čas.

Zpěváček – Pěvecký sbor ZŠ Kamínky

Mgr. Pavlína Kučerová

Projekt Bezpečnostně právní akademie: 
„Aspekty zajištění bezpečnosti seniorů“

Náš projekt je zaměřen na rozvíjení sociálních 
vztahů mezi klienty Domova pro seniory Konikle-
cová a žáků Bezpečnostně právní akademie Brno.

Současně zlepšujeme kognitivní funkce u seni-
orů za pomoci identifikace násilí páchaného na 
seniorech. 

Cílem projektu je zlepšování paměťových funkcí 
u seniorů s využitím sehraných modelových situací. 

Naše setkání zahajujeme zdravotními cvičení-
mi, která slouží k rozvoji jemné motoriky a manu-
ální zručnosti s  cílem zlepšit jejich soběstačnost 
a  funkční zdatnost seniorů. V  další části rozvíjí-
me formou her tzv. epizodickou paměť. Na základě 
sehraných modelových situací rozpoznávají senioři 

různé formy protiprávního jednání, jako například 
násilí páchané na seniorech, majetkovou a násilnou 
trestnou činnost obecně. V souvislosti se sehranými 
modelovými situacemi je prováděn i rozbor riziko-
vého chování, které může přispět ke zvýšení vikti-
mizace seniora. 

Spolupráce BPA a Domova pro seniory je realizo-
vána za finanční podpory městské části  Brno-Nový 
Lískovec, zastoupené starostkou paní Ing. Janou 
Drápalovou, za což děkujeme. Velmi oceňujeme 
vstřícnost a  podporu vedení Domova pro senio-
ry Koniklecová. 

Žáci a učitelé
Bezpečnostně právní akademie Brno

Úspěch ZŠ Svážné 

v 1. turnaji beeballové ligy
V  sobotu 20. října se na softballovém hřišti 

v parku Pod Plachtami odehrál první turnaj Škol-

ní BeeBallové ligy. BeeBall je zjednodušená vari-

anta softballu, která se hraje na tři mety a s pěno-

vým míčkem a pálkou.

Pátého ročníku ligy se letos účastní i ZŠ Svážná. 

Mladý nadějný tým se v prvním turnaji postupně 

utkal se ZŠ Elišky Přemyslovny Brno, ZŠ Šlapani-

ce „A“ a ZŠ Šlapanice „B“. 

Do prvního zápasu jsme nastoupili proti 

ZŠ Šlapanice „B“. Celé utkání bylo velmi vyrovna-

né a do poslední směny se nastupovalo za vyrov-

naného stavu. Ale v závěru utkání měly Šlapanice 

více štěstí a vyhrály 15 : 13. Ve druhém utkání jsme 

hráli proti brněnskému celku ze ZŠ Elišky Pře-

myslovny. Opět krásné vyrovnané utkání. V závě-

ru utkání jsme udrželi těsný jednobodový náskok 

a  vyhráli 11 : 10. Poslední zápas jsme sehráli se 

ZŠ Šlapanice „A“. Povzbuzení předešlou výhrou 

jsme šli do utkání naplno. Zvláště na pálce se nám 

dařilo. I díky skvělé hře v poli jsme vyhráli 10 : 5.

Celkově byl turnaj velmi vyrovnaný a o koneč-

ném pořadí rozhodovalo i poměr skóre. A my jsme 

z  toho vyšli vítězně a můžeme slavit první místo 

na turnaji. Skvělý začátek v lize.

Michal Doležel, trenér
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Historie korfbalu nejen v Novém Lískovci
O  korfbalu pravidelně na stránkách Lískáčku 

informujeme, ale pojďme se podívat do historie, 

možná ne každý ví, kde se tento sport vzal a ne kaž-

dý ví, že korfbal není, jak by se mohlo zdát, sportem 

novým. Naopak má již dlouholetou tradici a přede-

vším i zajímavý záměr.

Zakladatel korfbalu Nico Broekhuijsen byl učite-

lem malých dětí v jedné z nejchudších částí Amste-

rodamu na počátku 20. století. Inspirován ranou ver-

zí basketbalu, který viděl během letní školy tělesné 

výchovy ve Švédsku, vymyslel Broekhuijsen v roce 

1903 korfbal. Na rozdíl od mnoha jiných týmových 

sportů, které byly vyvinuty pro školy s  oddělenou 

výukou tělesné výchovy, Broekhuijsen nalezl geni-

álně jednoduchý způsob začlenění chlapců a dívek 

v rámci pravidel hry. Výzvou pro něj bylo zorgani-

zování společné fyzické aktivity pro chlapce i dívky, 

která by byla založena na spolupráci, a přesto pod-

porovala soutěživost. 
Korfbal je tak jediný smíšený týmový míčový 

sport na světě. Broekhuijsen vytvořil korfbal a jeho 
základní pravidla tak, aby umožnil chlapcům i dív-
kám zážitek ze společné hry. Korfbalové týmy jsou 
proto složené z žen a mužů, kteří mají rovnocenné 
herní podmínky a role.

Pravidla korfbalu jsou založena na rovnosti 
a  spolupráci, jako na výchozích postulátech. Tým 
tvoří osm hráčů – čtyři ženy a čtyři muži. Koše jsou 
umístěné uvnitř hrací plochy, což umožňuje střel-
bu z kteréhokoliv úhlu. Hráči, rozdělení na čtveřice, 
plní útočné nebo obranné role, po dvou vstřelených 
koších se útočníci a obránci vymění. Hráči mohou 
bránit pouze protihráče stejného pohlaví a ve hře je 
zakázáno jakékoli násilí.

Společenské hodnoty se přiblížily korfbalu
V prvních desetiletích 20. století vzniklo mnoho 

korfbalových klubů a korfbal zapustil pevné kořeny 

v Nizozemí a Belgii. V roce 1933 byla založena Mezi-
národní korfbalová federace (IKF) jako nástupce 
Mezinárodní korfbalové kanceláře založené v roce 

1924 národními svazy Holandska a Belgie. Korfbal 

byl představen na olympijských hrách v letech 1920 
(Antverpy) a 1928 (Amsterdam).

K  jeho dalšímu intenzivnímu rozvoji dochází 

od pozdních sedmdesátých let, kdy se celosvětově 

společenské hodnoty přiblížily pokrokové a inovač-
ní povaze korfbalu. První světový šampionát v kor-
fbale se uskutečnil v roce 1978 a od roku 1987 se 

mistrovství koná každé čtyři roky. Korfbal byl uznán 

Mezinárodním olympijským výborem v roce 1993 
a je hrán na Světových hrách od roku 1985.

Mezinárodní korfbalová federace, ve které bylo 
v roce 2014 zapojeno již 65 členských zemí z pěti 

kontinentů, aktivně podporuje import korfbalu do 

nových zemí při jakékoliv příležitosti. Jakkoli je kor-
fbal pevně zaveden v Evropě, a to obzvlášť v průkop-

nických zemích Holandsku a  Belgii, vzkvétá také 
v zemích, jako jsou Taiwan, Austrálie, Indie, Rusko 

a  Jihoafrická republika, a  začíná se prosazovat ve 

Spojených státech a Číně.

Kontinentální mistrovství se hrají v  Evropě 

a v Asii a Oceánii každé čtyři roky. Původně se kor-

fbal hrál na trávě pod širým nebem, dnes je možné 

jej hrát i na mnoha jiných površích: na palubovce, 

na umělé trávě, na pláži a rekreačně dokonce i ve 

vodě. Na nejvyšší úrovni se ale korfbal nejvíce hra-

je ve sportovních halách.

Korfbal u nás

Do tehdejšího Československa se korfbal dostal 

po kontaktu s představiteli IKF pro rozvoj korfba-

lu v  roce 1987 v Polsku. Československé straně se 

dostalo podpory v podobě dodání prvních korfbalo-

vých košů, míčů, pravidel hry a propagačních mate-

riálů. V průběhu roku 1988 došlo k návštěvě trenérů 

IKF a následně k dvojici předváděcích akcí v Pra-

ze a Brně v podání dvou belgických týmů. V letech 

1988–89 byl korfbal aktivně propagován, předve-

den čtyřem stovkám učitelům v rámci „Léta učite-
lů“ a vznikaly také první kluby. V roce 1991 vzni-
kl Český korfbalový svaz (ČKS) jako součást ČSTV. 
Po celá devadesátá léta minulého století se korfbal 
v České republice úspěšně rozšiřoval a aktuálně exi-
stuje téměř třicet korfbalových oddílů se základnou 
čítající přes dva tisíce členů.

Korfbal v Novém Lískovci
V naší městské části se korfbal objevil v souvis-

losti s  mistrovstvím světa, které se konalo v  Brně 
v  roce 2007. Organizátoři přišli s  koncepcí zapo-
jit do dění základní školy se záměrem tento sport 
propagovat. Každá škola, která měla o akci zájem, se 
stala patronem některého z  národních týmů. Uči-
tele Základní školy Brno, Kamínky 5, kteří zároveň 
v  té době vedli kroužek basketbalu, projekt zaujal, 
zejména proto, že kroužek navštěvovali jak chlapci, 
tak dívky a nyní se objevil sport smíšený.

Škola se stala patronem maďarského týmu, hráči 

týmu přišli do školy na besedu, kde představili kor-
fbal, a žáci vyjížděli na jejich zápasy coby fanouš-
kové. Český národní tým se na tomto mistrovství 

umístil na 3. místě.

Korfbal tehdejší učitele oslovil natolik, že krou-
žek basketbalu okamžitě přetransformovali na kor-
fbal. Aby se mohli účastnit soutěží a získali trenérské 

zkušenosti, stal se kroužek součástí korfbalového 

oddílu VSK VUT Brno, který se později osamostat-
nil jako Korfbal klub Brno. V  roce 2012 se učite-
lé a trenéři, kteří se týmu na Kamínkách věnovali, 

rozhodli založit vlastní, samostatně působící Korfbal 

klub Nový Lískovec Brno. 
Tento klub postupně roste, zejména díky spolu-

práci se Základní školou Brno, Kamínky 5 a nyní se 

účastní republikových soutěží v  kategorií minižá-

ků, mladších žáků, dorostu a dospělých, pro dospě-
lé je otevřen také trénink na rekreační úrovni, díky 

čemuž se daří zapojit také rodiče hráčů.

Tréninky jsou otevřené, nové zájemce z řad dětí, 
mládeže i dospělých rádi uvítáme. V případě zájmu 

nás kontaktujte nebo se rovnou přijďte podívat na 

trénink (kontakty a  rozpis tréninků naleznete na 
našem webu www.kknlb.cz).

Činnost klubu je finančně podporována z  roz-

počtu MČ Brno-Nový Lískovec, MŠMT a Českého 

korfbalového svazu.

Článek byl se souhlasem zčásti převzat z webu 

Českého korfbalové svazu www.korfbal.cz.

Mgr. David Kubů, předseda klubu

Utkání Nizozemí vs. Belgie 1960, foto Herbert Behrens (Anefo)

Vojáci hrají korfbal na základně v Alkmaaru, 1908, 

foto C. van der Aa

Korfbal v Indii, foto Dev Balhara

Česká reprezentace U17 na MS v Holandsku 2017, foto archiv 

KK Brno-Nový Lískovec
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Fotbalový seriál VII.díl
Vánoce, nový rok a fotbal

Rok pomalu kon-

čí a  před vámi leží 

letošní poslední číslo 

„Fotbalového seriálu“. 

Jsem rád, že se s vámi 

mohu dělit o  zprá-

vy a  novinky z  novo-

lískoveckého fotbalu. 

Díky časopisu Líská-

ček vám pravidelně 

přibližuji, co se u nás 

v  klubu děje, co plá-

nujeme a jaké jsou výsledky. Než přejdu k plánům 

na rok 2019, tak vám chci všem poděkovat za to, že 

nám věnujete svůj čas četbou tohoto seriálu a přeji 

všem veselé Vánoce a šťastný nový rok.

Ačkoliv rok 2018 nezadržitelně končí, tak 
musím sám za sebe říct, že i když to byl rok plný 
překážek, tak to byl rok úspěšný. Oproti roku 2017 
nám sice přibylo více zodpovědnosti nejen za kom-
pletní údržbu travnatého hřiště a šaten, ale i za vel-
ký nárůst dětí, což bylo potřeba trenérsky zajistit. 
To se nám podařilo, a  proto jsme mohli nabírat 
další členy do naší akademie. Důležité bylo zajistit 
tréninky i přes zimu a díky panu řediteli Nováko-
vi ze ZŠ Kamínky můžeme s dětmi pracovat celo-
ročně, což je pro hraní fotbalu důležité. Během 
roku jsme nejen inkasovali, ale hodně investovali 

do vybavení na údržbu trávníku v podobě nové-

ho traktoru, hnojiv, osiva, skladového kontejneru, 

tréninkových pomůcek, dresů a  mnoho dalšího. 

Sice mě nepřekvapilo, že provoz fotbalového klubu 

není levný koníček, ale peněz jsme letos proinves-

tovali opravdu hodně. Proto byla pro mě ze začát-

ku důležitá soběstačnost a  schopnost si na fun-

gování vydělat, a nejen čekat s nataženou rukou, 

kdo nám co dá.

Do konce roku má náš klub naplánovaných 

několik turnajů pod hlavičkou „Regionální fotba-

lové akademie Brno“, ze kterých se ti šikovnější 

dostanou do reprezentačních výběrů. Stejně jako 

loni nás čekají turnaje pod hlavičkou „SK Líšeň“, 

která své zimní tréninky a  turnaje absolvuje 

v nafukovací hale na ZŠ Novolíšeňská. Mimocho-

dem jsem si jist, že nafukovací hala by byla hojně 
využívána i na některé ze škol v Novém Lískovci.

Na začátek roku 2019 máme naplánované 
další převážně halové turnaje, aby kluci a holky 
nevypadli ze zápasového rytmu a  na jaře moh-
li rozehraní rovnou skočit do městské soutěže. 
Tu máme zatím slušně rozehranou a  věřím, že 
dobrou zimní přípravou na tyto úspěchy naváže-
me. Co se týká dalších investic pro rok 2019, tak 
budeme muset pořídit na hřiště střídačky, kte-
ré bohužel nebyly součásti výstavby fotbalové-
ho hřiště. Dvě nové, a  hlavně bezpečné fotbalo-

vé branky, protože ty, co zůstaly po rekonstrukci 

na hřišti, jsou nedostačující. Toto jsou dvě nejzá-

sadnější investice, které budeme muset provést 

v  roce 2019. To ale neznamená, že ostatní věci 

spojené s  fungováním klubu budeme opomíjet. 

Již teď vím, že na podzim budeme mít minimál-

ně 4 věkové kategorie, tzn. 4 přihlášené soutě-

že. Určitě se budeme angažovat i ve sportovních 

akcí se společenským dosahem, jako tomu bylo 

letos. Navážeme na školní turnaj „Boj o Kamín-

ky“ pořádaný pro děti ze ZŠ Kamínky, který se 

setkává s  čím dál větší popularitou. V  plánu je 

i meziškolní fotbalový turnaj, kde veškerou zod-

povědnost za hru mají hráči samotní. Ani děti 

z mateřských škol nepřijdou zkrátka, protože se 

již stalo pravidlem, že pro děti do 6 let pravidel-

ně organizujeme „Sportovní den pro nejmenší“. 

Jak vidíte, práce nás čeká dost, ale pracovat 

s dětmi je radost, které si vážím a cením si všech, 

kteří nám nejen své děti svěří, ale také nás pod-

porují a fandí svým dětem.
Tímto bych rád poděkoval a  popřál hezké 

svátky městské části Nový Lískovec, sponzorům, 
partnerům, rodičům, a hlavně dětem za podporu 
a věřím v další dlouhotrvající spolupráci vedoucí 
ke spokojenosti. 

Martin Stoss – předseda MFA Nový Lískovec

Sleduj nás na: 
www.more-academy.cz
 www.facebook.com/more.academy/ 
www.instagram.com/moreacademy_cz/

Seriál o pohybu
37. díl: Článek o pohybu – vánoční

Vzhledem k  tomu, že článek vyjde v  prosinci, navozuji si při jeho psa-

ní adventní náladu. A jako pokaždé, když hodnotím uplynulý rok, vidím jej 

lepší než ten předchozí.

Pohledem do diáře zjišťuji, že jsem za 46 uplynulých týdnů odcvičila s kli-

enty více než 200 hodin a jsem ráda, že tolik mých bližních se rádo hýbe, udě-

lá si čas, a dokonce mi dá důvěru a vloží se do mých rukou. Je to asi věkem, 

že to vnímám s pokorou.

Doba předvánoční cvičení a fitness moc nepřeje a s blížícími se svátky řady 

cvičenců prořídají. Počtem se dají směle přirovnat k vrcholnému létu. Filozo-

ficky si řeknu „pečou“ a jsem ráda, že se vůbec sejdeme. Je to totiž příprava 

pro lednové šílenství, které je vlastně pokáním za prosincové obžerství. Původ-

ně měl být článek vtipnou nadsázkou prošpikovanou radami typu: „Dokud se 

vám rohlíčky v troubě neupečou, dělejte dřepy“, ale nakonec jsem od původ-

ní koncepce ustoupila a  chtěla bych dát návrh, aby každý snědený kousek 

cukroví byl vykoupen alespoň vyšlápnutím schodů, vystoupením o  zastáv-

ku dříve, či nákupem bez auta, ale zato s batohem. Také si uděluji „trestňá-

ky“ po nějakém tom nedělním sladkém zhřešení a je to osvědčený systém.

Jinak bych chtěla poděkovat za přízeň všem našim cvičencům od těch 

předškolních, školních, až po naše podvečerní „babince“, kde ženy po práci 

neskutečně makají! A hlavně mým oblíbencům z řad seniorů, se kterými se 

každé čtvrteční dopoledne snažíme budovat sílu a mobilitu.

Přeji všem krásný advent a  poklidné Vánoce s  vašimi blízkými. Snad si 

i v tomto čase najdete alespoň chvilku času na pohyb.

Silvie Kůtová, Fitko Kameňák

Gastronomický 
kalendář akcí
hotelu MYSLIVNA

Prosinec: 10.–23. 12. Adventní menu
 24. 12.  Štědrovečerní večeře (cena menu 690 Kč, 

dětské 350 Kč)
 31. 12.  Silvestr hotelu Myslivna (v ceně 1 190 Kč 

celovečerní raut a bohatý program)
Plesová sezóna: 18. 1. Myslivecký ples
 25. 1. Maškarní ples
 15. 2. Moravský ples

Více informací:
info@hotelmyslivna.cz, 547 107 555, www.hotelmyslivna.cz
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Brno spustilo registraci do družstevního bydlení pro mladé lidi
Brno přišlo s  novinkou začít iniciovat družstevní bydlení. Jelikož velké 

množství mladých lidí dnes pravděpodobně nedosáhne na hypotéku, právě 

tento projekt jim může pomoci získat byt. Na registrační web, který město 

otevřelo 1. října ve 12 hodin, můžou lidé posílat přihlášky. Zájemci musí spl-

ňovat určité podmínky. Těmi mohou být: 

• Věk mezi 18 a 36 lety

• Jedná se o občany ČR nebo EU

• Nevlastní žádnou nemovitost určenou k bydlení 

•  Jejich příjem (ať už samoživitele či páru) musí být od 35.000 do 50.000 

korun čistého

Zájemci budou seřazeni od data, hodiny a minuty podání žádosti. Před-

nost budou mít samoživitelky, samoživitelé, manželé nebo partneři, kteří mají 

dítě, s nímž žijí v domácnosti. V Brně je situace s byty již delší dobu složitá, 

poptávka je větší než nabídka a menších cenově dostupných bytů je nedosta-

tek. Proto Brno určilo tři lokality, jimiž jsou Černovice, Lískovec, Na Kamén-

kách, kde nové bydlení vznikne. Jak jsem již zmiňovala, přihláška se podá-

vá pouze na webových stránkách a není právně závazná. Žadatelům přijde 

potvrzení do emailu. Přihláška má formu čestného prohlášení. Zájemce tak 

může kdykoliv z projektu vystoupit. 

PLACENÁ INZERCE

Vážení spoluobčané, v  tomto vydání bych rád 

navázal na minulý článek o tzv. hovězím mase sta-

řeném. Co to vlastně je „staření masa“? V kvalit-

ním řeznictví by mělo být nabídnuto nejen hově-

zí maso čerstvé, ale i  maso vyzrálé, u  kterého si 

vychutnáte specifické aroma a jemnost. Vzhledo-

vě je takové maso tmavočervené, na řezu mramo-

rové, tj. protkáno slabými tukovými vlákny. Takové 

maso je křehké a šťavnaté, vhodné pro širokou šká-

lu tepelné úpravy, zvláště vynikající je ke grilování.

Známe dva druhy staření masa:

1. tzv. suchý způsob: maso je uloženo bez ochran-

ného obalu v chladírnách po dobu 1 až 5 týdnů 

při teplotě 0–4 °C. Velice důležitým cyklem je 

proudění vzduchu. Jelikož maso není opatřeno 

ochranným obalem, dochází k  velkému úbyt-

ku vody a tím samozřejmě i celkové hmotnos-

ti, a to až o pětinu svého objemu. Výsledkem je 

vysoce kvalitní, bohatá chuť máslové konzisten-

ce, ale i k tomu přiměřené ceny.

2. tzv. mokrý způsob: vybrané maso je na roz-

díl o  suchého procesu zavakuováno do sáčků, 

poté udržováno při teplotě 0–4 °C po dobu 1 až 

3 týdnů. Obaly působí jako oxidační bariéra, 

čímž minimalizují působení nežádoucích mik-

roorganismů, což zvyšuje kvalitu masa. Zrání 

probíhá ve vakuu a nedochází tím k takovému 

úbytku hmotnosti jako u procesu suchého. I ten-

to proces dodá masu skvělou kvalitu a chuť.

Takhle vyzrálá masa (mokrým způsobem) 

dostanete i v naší prodejně po předchozí domlu-

vě – objednání. Nebojte se toho, vyzkoušejte a uvi-

díte, že nebudete zklamáni. Jak jsem psal v minu-

lém čísle, hovězí maso vyžaduje větší pozornost, 

ale výsledek pak stojí za to.

Chtěl bych vás také informovat o  nabídce 

k Vánocům:

– veškerá chlazená drůbež (kachní, krůtí a kuře-

cí) bude připravena k prodeji ve čtvrtek 20. 12. 

a v pátek 21. 12.

– masa uzená z naší udírny budou v prodeji ve 

čtvrtek 27. 12. a v pátek 28. 12.

V příštím roce budou pro vás pravidelně pořá-

dány zabijačkové hody v naší provozovně, a to kaž-

dý 2. a 4. týden v měsíci.

Těšíme se na vaši návštěvu a v novém roce 2019 

vám přejeme mnoho úspěchů a stálého zdraví.

Váš řezník Milan Hájek

Silvestrovský guláš (recept mého řeznické-

ho dědy)

Vykostěná vepřová kolena (přední) i  s  kůží 

nakrájíme na kostky, osolíme, načesnekujeme 

a  necháme jeden den odležet. Na sádle zpěníme 

do zlatova cibulku (cca 1/2množství masa), nakrá-

jenou feferonku a zaprášíme sladkou paprikou. Po 

pár sekundách přidáme naložené maso a  restu-

jeme asi 5 min za stálého míchání. Poté podlije-

me vývarem (hovězím nebo vepřovým) – na 1 kg 

masa 2 litry vývaru.

Pomalu dusíme do změknutí masa, jemně 

zahustíme jíškou, dochutíme solí, česnekem, majo-

ránkou (pokud má rád někdo ostřejší, tak i mle-

tým pepřem). Hotový guláš necháme vychladit 

(za občasného promíchání) a necháme jeden den 

odležet. Maso tzv. natáhne chutě.

Na talíři nazdobíme trochou čerstvě nastrou-

haného křenu a  nakrájenou feferonkou. Příloha 

tmavé pečivo a samozřejmě dobrý mok ... tak pře-

ji hezkého a veselého silvestra. ;-)

- Servis a prodej notebooků,
   počítač  a příslušenství
- Odvirování, záloha dat
- Instalace a poradenství
- Renovace tonerů do tiskáren
- Správa a montáž datových sítí

Stofcom s.r.o., Žebětínská 70
623 00 Brno - Kohoutovice

DŮM SLUŽEB
http://www.stofcom.cz

Tel./fax: 547 221 591
Po–Pá 9–12, 13–17 hod.

Autorizovaný prodejce a servis počítačů

Kuchyňské linky a vestavěné skříně, dvířka, skříňky 
a pracovní desky na míru. Vrba 603 438 707.

AUTOŠKOLA
výcvik bez stresu a v pohodě

Najdete nás v Novém Lískovci na ul.

Oblá 35
(žluté domy pod Albertem)

Info na: www.autoskola1.cz

Žaluzie Hanák
Žaluzie, výměny a opravy žaluzií, sítě a dveře 

proti hmyzu. Vertikální žaluzie, látkové roletky.
Menší domácí práce a úpravy tipu: domácí 

manžel.

Milan Hanák, Svážná 19
tel.: 604 850 396

e -mail: zaluzie.hanak@seznam.cz

Váž í l bč é t t dá í b h á

My máme maso
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Asistenti zlepšují život ve 

vyloučených oblastech
Konkrétní pozitivní výsledky přináší práce asistentů prevence kriminality, 

kteří v Brně působí již několikátým rokem. Problémy, jež se vyskytují v sociálně 

vyloučených oblastech, znají totiž přímo zevnitř. Z asistentů se díky řadě odbor-

ných kurzů stali proškolení profesionálové a dokážou tak zprostředkovat pomoc 

lidem v dluhové tísni, drogově závislým nebo ohroženým domácím násilím.

Významnou roli hraje důvěra, které se často jako členové komunity těší mezi 

místními. Díky tomu jsou výbornými prostředníky pro strážníky městské poli-

cie a  poskytují jim vhled do jinak skrytých a  spletitých souvislostí. Mnohdy 

rozpoznají problém v samotném počátku a k jeho řešení přispějí třeba už jen 

pouhým zprostředkováním užitečné informace o možnostech asistence nebo 

poskytnutím kontaktu na instituci, která se daným typem životní situace zabývá.

S obyvateli vyloučených lokalit jsou doslova v každodenním kontaktu, takže 

se při rozhovorech s nimi dozvídají o potížích jednotlivců nebo i celých rodin. 

Příčinou potíží někdy bývají špatné životní návyky, neznalost zákonů či zane-

dbané vzdělání. „Drobná chyba přitom může spustit řetězec osudových pro-

blémů. Proto je vhled asistentů společně s  včasnou intervencí tak důležitý,“ 

vysvětluje Petra Kubišová z preventivně informačního oddělení městské policie.

Asistenti prevence kriminality pravidelně docházejí do zaměstnání a plní 

zadané úkoly. Už jen tím se stávají pro komunitu pozitivním vzorem. Mimo 

jiné se zapojují do kontrol veřejného pořádku, starají se o bezpečnou likvidaci 

odhozených injekčních stříkaček a přednášejí i ve školách. Na příkladech z nej-

bližšího okolí zdůrazňují dětem rizika a nepříznivé následky užívání návyko-

vých látek. Záslužnou práci odvádějí asistenti i před školami, kde dbají na bez-

pečnost žáků směřujících do lavic.

U brněnské městské policie momentálně působí osm asistentů prevence kri-

minality. Uspěli ve výběrovém řízení, absolvovali psychologické testy i zdravot-

ní prohlídku a prošli několika školeními. Museli tedy prokázat všechny nezbyt-

né předpoklady pro tuto práci. Veřejnost je pozná podle pracovního oblečení 

s nápisem APK.

Jakub Ghanem, mluvčí MP Brno

NÁBOR NOVÝCH ČLENŮ DO 
ZÁSAHOVÉ JEDNOTKY SDH

Nebojíš se nebezpečí? Máš chuť pomáhat 
ostatním? Jsi fyzicky zdatný? Pak hledáme prá-
vě tebe!

Do zásahové jednotky Sboru dobrovolných 
hasičů Brno-Starý Lískovec nyní přijímáme nové 
členy.

Naše jednotka je zařazena do kategorie typu 

JPO 5. To znamená, že jsme 24 hodin denně při-

praveni do deseti minut od vyhlášení poplachu 
vyjet k mimořádným událostem. Ročně naše jed-
notka zasahuje průměrně u více jak třiceti událos-

tí. Mimo jiné se naši členové účastní také pravidelných školení a cvičení, která 

jsou pro každého člena jednotky povinná. Příležitostně sloužíme pohotovost.
Členem se může stát každý, kdo chce pomáhat těm, kteří pomoc hasičů 

potřebují a splňují níže uvedené podmínky pro přijetí:

- trestní bezúhonnost

- minimální věk 18 let 
- dobrá zdravotní způsobilost (pravidelná kontrola u obvodního lékaře)
- dobrá fyzická zdatnost

- zodpovědnost a ochotu pomáhat druhým

- chuť pracovat
- bydliště ve Starém Lískovci a nebo v okolí

- ochotu jezdit na školení, výcviky atd. 
- výhodou je platné řidičské oprávnění sk. C

Pokud máte zájem nebo jakýkoliv dotaz, tak přijďte mezi nás. Stačí zavo-

lat a  domluvit si schůzku, tel. 725348138 (Tom Okřina), nebo 737474392 
(Michal Čížek)

Rádi uvítáme každého zájemce o  toto náročné poslání, neboť „hasič jde 
tam, odkud ostatní utíkají”. 

I ty můžeš být tím, kdo zachrání lidský život, nebo uchrání majetek před 

přírodními živly.

O váš odpad se postaráme i během vánočních svátků. V těchto dnech budeme kontejnery a popelnice vyvážet podle běžného harmonogramu. K jediné změně 
dojde na Nový rok v úterý 1. ledna, kdy svoz probíhat nebude a nahradíme ho v následujících dnech. Úterní vývoz popelnic tedy zajistíme ve středu 2. ledna a dále 
v prvním týdnu roku 2019 dojde k posunu svozu vždy o jeden den.

Provozní doba brněnských sběrných středisek bude na konci roku omezena jen minimálně. Uzavřena budou jen o svátcích 24. až 26. prosince, na Silvestra a Nový rok.
I  letos jsme připraveni na odvoz odstrojených vánočních stromků. Můžete je odnést na kterékoliv sběrné středisko nebo je nechat ležet u  černých popelnic. 

Pokud je ale průměr kmene stromku větší než 5 cm, je nutné ho rozřezat na přibližně metrové kusy. Lisovací lopata popelářského vozu si totiž se silnými a dlouhý-
mi částmi neporadí.
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OD LEDNA 2019 ZÁPISY DO NÍŽE 

UVEDENÝCH KURZŮ 
na období únor–červen 2019

(on-line přihlášky na www.mcsedmikraskabrno.cz)

Pravidelný program 
Mateřského centra 
Sedmikráska Brno, z. s.
DOSPĚLÍ S DĚTMI: Poupátka (po a stř 6 měs.–1 rok), (po 

a  út od 4 měs. pro nelezoucí děti), Hudební hrátky (út 

1–1,5 r., 1,5–2 r., 2–4 r.), Kvítka (po a stř 1–2 r., 2–4 r.), 

Pracičky (čt 1,5–3 r., 3–4 r.)

DĚTI: Logohrátky (3–5 let), Než půjdu do školy (5–7 let), 

Dramaťáček KUDY TUDY DO POHÁDKY (4–9 let), English 

with Puppy (4–7 let) s  možností převodu z  MŠ Pomněn-
ky, Taneční hrátky pro malé kamarádky (3–5 let), Ptáča-
ta (5–9 let) – kroužek v  přírodě s  možností převodu z  MŠ 
Pomněnky, Flétnička (5–8 let) základy hry na zobcovou 
flétnu pro začátečníky a pokročilé.

DOSPĚLÍ: Ženské meditace Mohendžodáro, Tai-chi (mír-

ně pokročilí/pokročilí), Jóga nejenom pro ženy, Jóga pro 

seniory, Meditačně-relaxační večery pro ženy, Zdravotní 

cvičení, Angličtina, Němčina, Italština.

V  rámci projektu Sedmikráska pro rodinu v pohodě … 

aneb „komunikace bez legrace“ nabízíme v sídle naší orga-

nizace pro cílovou skupinu: rodiny s  dětmi, matky/otcové 

na mateřské/rodičovské dovolené, těhotné ženy a  jejich 

partneři:

činnost Kontaktního a informačního centra (po–pá: 

8.30–12.30 hod.)

– zprostředkování odborných poradenských aktivit pro 

rodiny s dětmi

službu:

– psychologické poradny

– psychologické poradny pro rodiče a  děti (poradenská 

a prediagnostická intervence)

– logopedické poradny pro rodiče a  děti (poradenská 

a prediagnostická intervence)

– laktační poradny
Aktivita projektu: Sedmikráska pro rodinu v pohodě ... 
aneb „komunikace bez legrace“ podpořená z dotačního 
programu Rodina a ochrana práv dětí MPSV.

 

Dotazy ke všem aktivitám Vám rádi zodpovíme na  e-mailu: 

mcsedmikraska@volny.cz, na tel. č.: 773 907 909 nebo 

v  kanceláři MC Sedmikráska, Oblá 51, Brno-Nový Lískovec, 

v provozních hodinách (po–pá 8.30–12.30 hod.).

Provoz MC Sedmikráska Brno, z. s., je dotován MPSV ČR, Jihomoravským 
krajem, statutárním městem Brnem a  městskou částí Brno-Nový Lísko-
vec. Děkujeme. Stejně tak děkujeme za poskytnutí daru společnostem 
Cardion a  Activa a  za podporu formou poskytování účetního software 
společnosti Vema.

PODZIM A ZIMA NA LYSCE
Podzim v Klubu seniorů patřil pedigu

V měsíc říjnu jsme ve spolupráci s Klubem seniorů uspořádali rukodělnou dílnu pletení koší-

ků z pedigu. Přestože nikdo z účastníků z řad seniorů neměl zkušenosti s pletením, vrhli se 

všichni do práce s chutí a nadšením vyzkoušet si něco nového. Celá práce od založení osno-

vy až po dokončení trvala celkem 3 odpoledne. I přes náročnost celého projektu jej všichni 

dotáhli do zdárné konce. Kombinací barevných proutků vznikly originální a praktické ošat-

ky, které budou ještě dlouho dělat radost svým autorům.

Děkujeme za aktivní a pozitivní přístup. Budeme se těšit na další společné tvořivé aktivity 

jako je např. malování hedvábí.

 

Jarní prázdniny na Lysce 

Od 11. do 15. února nás čekají jarní prázdniny. Pro ty, které zůstávají doma, jsme si připra-

vili příměstský tábor Pro malé čarodějky. Budeme čarovat s barvami, bylinkami a  tvořit 

kouzelné lektvary. Čeká nás týden čarodějné inspirace při tvoření, vaření, výrobě přírodní 

kosmetiky a módních doplňků. Vytvoříme si kouzelný amulet a naučíme se věštit z karet. 

Více informací získáte na našem webu lyska.luzanky.cz, kde se také můžete přihlašovat.

Přejeme Vám pěkné prožití vánočních svátků a hodně pohody!

DÁRKY Z LIPKY
Dumáte nad tím, jak do vašeho domova přinést i mezi svátky 

trochu víc přírody? I díky Lipce to půjde snadno. Nadělte svým 

blízkým jedinečné dárky – publikace z Edičního centra Lipky či 

poukazy na naše akce.
Pro zvídavé předškoláky i  mladší školáky jsme připravili 
omalovánky se samolepkami Pomocníci v zahradě. Mla-
dí výtvarníci se v nich dozvědí, kde žije červenka, chrostík, 
ježek, stínka či babočka a  také jakým způsobem nám na 
zahradě tato zvířátka pomáhají. Podrobné a hravé prozkou-
mání život zvířat nabízí nápadité pětivrstvé puzzle o vývoji 
rosničky, mravence, vážky a včely. 
Chcete vyrazit s dětmi poznávat přírodu? Pak se vám budou 
hodit určovací klíče a atlasy do kapsy. Naučíte se s nimi roze-
znávat například Stromy a keře v našich lesích, parcích 
a  zahradách, Motýli a  housenky v  přírodní zahradě 
nebo naše Ptačí sousedy.
Stolní a karetní hry jsou ideálním dárkem pro celou rodinu. 
Když tato zábava slouží i k důkladnějšímu porozumění pří-
rodě, máte vyhráno dvakrát! Vašimi pravidelnými společní-
ky pro dlouhé zimní večery se tak mohou stát Půdní kvar-
teto aneb Kdo, co a  jak vytváří půdu nebo Žeru tě! 

O  potravních vztazích v  přírodě. Didaktická hra Opuš-

těná pole aneb Přirozenou cestou k  lesu všem připo-
mene význam rozmanitosti druhů v přírodě, zvláště u boha-
té sváteční tabule.

Dospělým čtenářům se zájmem o  životní prostředí nabí-

zíme mimo jiné knihy Jak léčí zahrada, Od Noemovy 
archy k Titaniku a zase zpátky nebo Psychologie vzta-
hu k přírodě a životnímu prostředí.

Celou pestrou nabídku Edičního centra najdete na stránce 

www.lipka.cz/e-shop. 
Raději obdarováváte zážitky? Vyberte z  našich kurzů na 
stránce www.lipka.cz/kalendar-akci a  napište si o  dárko-

vý poukaz.

Pohodové Vánoce blízké přírodě vám přeje Lipka
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40. ročník Silvestrovského běhu
Datum: pondělí 31. 12. 2018

Pořadatel: AC Moravská Slavia Brno, spolek

Ředitel závodu: Ing. Jiří Topinka

Hlavní rozhodčí: Lubomír Křivánek

Místo konání: sportovní areál pod ulicí Plachty – Nový Lískovec, 

povrch tratí – asfalt v kombinaci s terénem

Šatny: ZŠ Svážná, vchod přes školní hřiště

Kategorie: viz níže

Prezentace: žákovské kategorie do 8.45 hod., ostatní do 30 minut 

před startem v prostorách ZŠ Svážná, vchod přes školní hřiště

Startovné: 50 Kč

Doprava: ze zastávky Oblá – trolejbus 25, 26 příp. autobus 50, nebo 

ze smyčky Starý Lískovec – tramvaj 8

Časový pořad:

 9.00 hod. Přípravka ml. (2009–2010) 180 m
 9.20 hod. Přípravka st. (2007–2008) 975 m
 9.40 hod. Mladší žactvo (2005–2006) 975 m
10.00 hod. Starší žactvo (2003–2004) 1950 m
10.20 hod. Ženy (1998 a st.) a dorost (2001–2002) 5300 m (3 kola)
10.30 hod. Rodiče s dětmi (2013 a ml.) 175 m
10.40 hod. Přípravka nejml. (2011–2012) 175 m
10.50 hod. Vyhlášení výsledků 1. blok
11.00 hod. Hlavní závod mužů a veteránů 10 250 m (6 kol)
12.30 hod. Vyhlášení výsledků
Ceny: věcné (1. až 3. místo), v hlavním závodě mužů (1. až 6. místo)
V  hlavním závodě budou odměněni nejlepší domácí závodník, 
závodnice a nejstarší účastník.
– občerstvení zajištěno
– soutěže probíhají podle Pravidel atletiky
– pořadatel si vyhrazuje právo upravit časový pořad v závislosti na 

počtu startujících
– všichni běžci startují na vlastní nebezpečí. Pořadatel neodpovídá 

za zdravotní či majetkovou újmu žádného z účastníků

Neurov dci z CEITEC MU hledají 
dobrovolníky pro výzkum Parknisonovy 

nemoci a jiných neurodegenerativních 
onemocn ní mozku. asný záchyt t chto 

onemocn ní je velmi d ležitý pro jejich lé bu. 
Pokud byste se cht li ú astnit, 

ozv te se nám!

ivona.moravkova@ceitec.muni.cz
+420 774 176 568

MUDr. Ivona 
Morávková

St edoevropský technologický institut | www.ceitec.cz

Je Vám 55-70 let?
Máte neklidný spánek?

Zhoršila se vám pam  nebo pozornost?

M že se jednat o po átek degenerativního one-
mocn ní mozku. Dalšími projevy mohou být zpo-
malení pohyb , svalová ztuhlost, tichá e , 
zácpa, zm na ichu nebo zhoršení nálady.

2. 1. 2019, ve 14.30 
POŽEHNÁNÍ NA PETROVĚ, ZAHÁJENÍ SBÍRKY

3. 1. 2019, od 16.00 
PRŮVOD TŘÍ KRÁLŮ A ŽIVÝ BETLÉM NA NÁM. SVOBODY

6. 1. 2019, v 18.00
TŘÍKRÁLOVÝ KONCERT
(přímý přenos můžete sledovat  na ČT 1)

Otevřete koledníkům nejen dveře, ale i svá srdce. 
Vaše dary pomohou lidem v nouzi. Děkujeme!

Více informací najdete na
www.dchb.charita.cz/sbirky 
www.facebook.com/trikralovasbirka

1. - 14. ledna

Trikralova
sbirka

Skauti opět dovezou 
Betlémské světlo do 
Nového Lískovce

Betlémské světlo se již pro mnohé z nás stalo jedním ze symbolů Vánoc. 
Tato tradice pocházející z Rakouska se rozšířila díky skautům i v naší zemi. 

Z Betléma, místa narození malého Ježíška, přiveze světýlko chlapec, který 
vykonal pro druhé něco dobrého. Do Česka ho tradičně dovážejí z Rakous-

ka skauti a  skautky. Plamínek se šíří jako symbol lásky, klidu a  míru po 

celém světě.
Do Nového Lískovce donesou skauti Betlémské světlo v  pondělí 

24. 12. 2017, kdy v  době od 10 do 11 hodin si ho před prodejnou 
Albert na ulici Petra Křivky můžete odpálit a odnést do svých domovů i vy.

Přejeme vám, aby i  tento symbol Vánoc přinesl do vašich domovů tu 

správnou atmosféru.  Václav Procházka, za skauty střediska Ignis Brno
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Vážení spoluobčané! I když v minulosti nebyl problém těs-
ně po komunálních volbách zveřejnit příspěvek v  tomto 
okénku, v  letošním roce z rozhodnutí naší redakční rady 
tato možnost nebyla a proto také v listopadovém Lískáčku 
se žádný příspěvek neobjevil, který by mohl bezprostředně 
reagovat na právě skončené komunální volby v naší měst-
ské části včetně referenda k výstavně v  lokalitě Kamenný 

vrch II, které však bylo k  nízké účasti neplatné. Nyní již máme za sebou 
jednání ustavujícího zastupitelstva naší městské části, které zvolilo nové 
vedení včetně dvou povinných výborů. Situace při obsazování volených 
funkcí byla proti minulému období složitější a to v tom smyslu, že místo 
předchozích šesti volebních subjektů je v současném zastupitelstvu subjektů 
osm. O personálním obsazení ve vedení naší městské části se určitě dozvíte 
v jiných článcích v Lískáčku, já bych se však chtěl zaměřit v tomto příspěv-
ku pouze na jednu věc a to na ekonomickou stránku, která s volbou nové-
ho vedení souvisí. Víme, že v rámci předvolební rétoriky se mnozí zaštiťo-
vali tím, že budou pracovat ve prospěch městské části a to zejména s péčí 
řádného hospodáře. Výsledkem voleb na ustavujícím jednání zastupitelstva 
je ta skutečnost, že dohodnutá nová koalice se oproti zvyklostem a před-
chozímu volebnímu období rozhodla zřídit dva místostarosty. Nebyl jsem 
sám, který na tomto jednání poukázal na mzdové náklady, protože rozdíl 
v odměně mezi členem rady a místostarostou za volební období činí bezmá-
la jeden a půl milionu korun. Vím, proč k tomuto politickému rozhodmńu-
tí došlo, ale přesto se domnívám, že naše městská část není natolik bohatá, 
aby tato úlitba koaličnímu partnerovi byla až tak finančně nákladná. Jsem 
zvědav, jak se tato skutečnost projeví v přínosu pro naší městskou část.

JUDr. Petr Všetečka

Vážení sousedé, milí přátelé,

ráda bych vám za náš tým poděkovala všem, 

co jste nás ve volbách podpořili. Získali jsme 

jeden mandát a já budu chtít pracovat poctivě 

a  s  rozumem ve prospěch vás všech. Velmi 

důležitá je naše vzájemná komunikace, i  při nejlepší vůli 

nemůžeme odhadnout všechny vaše potíže. Proto bych 

ráda vyzkoušela malý experiment. Na našem facebooku:

Kdu-Čsl Nový Lískovec najdete dotazník, do kterého byste 

mohli napsat, co Vás trápí. Vaše podněty se pokusíme řešit. 

Zabere Vám to chviličku a  mně to moc pomůže. Naše 

městská část není malá a my bude chtít vědět o vás všech.

Závěrem mi dovolte Vám popřát požehnané Vánoce a do 

nového roku rodinnou pohodu, zdraví, štěstí, optimismus 

a odvahu čelit novým výzvám.

Hana Pospíšilová, zastupitelka KDU-ČSL

Radostné svátky a dobrý nový rok

V říjnu tohoto roku proběhly v celé naší republi-

ce komunální volby. Také v Novém Lískovci si obča-

né zvolili místní budoucnost na další čtyři roky 

a směr kterým se bude naše městská část ubírat.

Děkujeme těm, kteří nás v  těchto volbách pod-

pořili. Komunální volby nejsou přímo o té nejvyšší politice, kte-

rou vidíme v celostátních médiích, ale o práci v našem nejbliž-

ším okolí a bydlišti. Je to o výběru konkrétních lidí, které chcete, 

aby se starali o nás, naše okolí a místo kde bydlíme.

Za nás mohu napsat, že chceme, aby v Novém Lískovci bylo 

stále lépe. Aby se řešily požadavky občanů, aby se zlepšila doprava 

a parkování, aby nám tu zbyla příroda, aby kolem nás bylo čisto 

a uklizeno a aby byly opravené lavičky, chodníky a dětská hřiště. 

Pro to děláme a vždy budeme dělat vše.

Stojíme za Vámi a bojujeme za obyvatele Nového Lískovce.

Přejeme Vám radostné a klidné vánoční svátky a  jen to nej-

lepší do nového roku. Přejeme Vám alespoň na chvíli zapome-

nout na starosti všedních dní a v kruhu svých blízkých si užívat, 

tak jak to dovedou naše děti.

Bc. Josef Schmied,

předseda Místní Organizace ČSSD v Novém Lískovci
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politické okénko
Upozorňujeme čtenáře, že příspěvky v rubrice Politické okénko neprošly jazykovou ani redakční korekturou.



TEXTOVÁ INZERCE
Textová inzerce je určena pouze pro občany z  Nového Lískovce, je 

zdarma a je omezena  počtem 100 znaků.  Inzerát nesmí mít charakter 

komerčního inzerátu.

Vyměním byt 4+1 na Svážné za dva menší byty 2+1 kdekoliv v NL.  Nabídněte. 

Tel. 777 065 335.

Prodám pánskou černou novou zimní bundu, sportovní - do pasu, vel. 2XL, 

za 500 Kč (sleva možná). 728 209 496.

Prodám skládací žehl. prkno, kov. nohy, rukávník, za 500 Kč + zdarma napař. 

žehličku zn. Eta. 728 209 496.

Novinky pro dospělé:

E. Aston: Dcery pana Darcyho

P. Hartl: Nejlepší víkend

P. D. James: Černá věž

A. Přidal: Když je klec pořád na 

spadnutí

J. Vodňanská: Voda, která hoří

Novinky pro děti:

L. Adam: Bob a Bobek na návštěvě

A. Baruzzi: Pozor na příšerky

L. Janovec: Český rok : včera a dnes

L. Kate: Odpuštění

V. Roth: Cesty se rozcházejí

Žebříček pro dospělé:

E. Ferrante: Geniální přítelkyně

F. Forsyth: Vypravěč

A. Quick: Porušený slib

B. Kovaříková: Příběhy domu slavných

L. Meacham: Alyin dům

Žebříček pro děti:

E. C. Kimmel: Strašidelný dům

T. Parvela: Ella ve škole

L. Pearson: Hilda

M. Peschke: Káťa Líbezná

J. K. Rowling: Fantastická zvířata a kde 

je najít 

NOVINKY V KNIHOVNĚ J. Mahena

FORMULÁŘ PRO TEXTOVOU INZERCI
Formulář na podání textové inzerce do Lískáčku. Formulář čitelně vyplňte (nezapomeňte na kontakt pro odpovědi) a vhoďte do schránky Lískáčku na ÚMČ 

Brno -Nový Lískovec, Oblá 75a nebo jej odevzdejte v podatelně. Tato služba je pouze pro občany Nového Lískovce. Inzerát nesmí mít charakter komerč-

ního inzerátu a měl by mít maximálně 100 znaků (za znak se považuje mezera i interpunkční znaménko).

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 13 14 15 16 17 18 19 20 21 22 23 24 25 26 27 28 29 30 31 32 33 34 35 36 37 38 39 40 41 42 43 44 45 46 47 48 49 50

51 52 53 54 55 56 57 58 59 60 61 62 63 64 65 66 67 68 69 70 71 72 73 74 75 76 77 78 79 80 81 82 83 84 85 86 87 88 89 90 91 92 93 94 95 96 97 98 99 100

101 102 103 104 105 106 107 108 109 110 111 112 113 114 115 116 117 118 119 120 121 122 123 124 125 126 127 128 129 130 131 132 133 134 135 136 137 138 139 140 141 142 143 144 145 146 147 148 149 150

Místo pro poznámky (nebudou se zveřejňovat). Napište požadovaný počet vydání!

Tipy na skvělé pomazánky, kterých není nikdy dost. Hodí nejen na 

Silvestra, ale vlastně po celý rok. Pro návštěvy, ale i dětem na svačiny.

TUŇÁKOVÁ POMAZÁNKA
Suroviny: 1 plechovka tuňáka Calvo v rajčatové omáčce, 250 g sýra Phila-

delphia (případně Lučiny), 1 malá cibule, sůl a pepř.
Postup: Příprava této pomazánky je velmi snadná. Cibuli nakrájíme najem-

no a dáme do misky. Přidáme tuňáka i s omáčkou, případně s olejem nebo 
šťávou. Rozmačkáme vidličkou. Přidáme sýr a důkladně promícháme. Může-
me dochutit čerstvě nasekanou zelenou petrželkou nebo pažitkou. Výborné 
bude i dochucení kouskem nastrouhaného čedaru. Fantazii se meze nekladou. 
Milovníci kukuřice mohou přidat trochu sterilované kukuřice, čerstvá papri-
ka nasekaná na drobné kostičky tomuto pokrmu neublíží, naopak prospěje.

LOSOSOVÁ POMAZÁNKA
Suroviny: 300 g sýra Philadelphia (případně Lučina nebo pomazánkové 

máslo), 2 lžíce mléka, 150 g uzeného lososa, 1 snítka čerstvého kopru, sůl a pepř.
Postup: Lososa nakrájíme na menší kousky. Kopr nasekáme velice nadrob-

no. Všechno dohromady smícháme. Mléko přidáváme proto, aby pomazán-
ka byla řidší. Na talíři můžeme ještě ozdobit čerstvým koprem. Pomazán-
ka je skvělá nejen na svačinu, ale určitě s ní připravíte chutné jednohubky.

POMAZÁNKA SE SUŠENÝMI 
RAJČATY A OLIVAMI

Suroviny: 250 g sýra Philadelphia, 50 g zakysané smetany, česnek podle 
chuti, sůl a pepř, 2 lžíce nasekané čerstvé bazalky, 4 sušená rajčata naložená 
v oleji, 10 černých oliv.

Postup: Olivy nakrájíme nadrobno nebo na půlkolečka. Rajčata na men-
ší kousky. Bazalku nasekáme nadrobno. Všechny suroviny promícháme 
a  dochutíme solí, pepřem a  česnekem. S  tím to nepřehánějte, protože by 
jeho chuť mohla přehlušit všechny ostatní. Pomazánku podávejte vychlaze-
nou, ozdobenou snítkou bazalky.
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Včelky v Punkevních jeskyních
V jednu říjnovou neděli se děti ze Včelek spolu s rodiči a p. učitelkami vydaly navštívit krásy Morav-

ského krasu. 

Ze Skalního mlýna jsme vyjeli vláčkem k Punkevním jeskyním a po prohlídce jeskyně a dna Maco-

chy, kde jsme si vyslechli příběh o maceše a malém Honzíkovi, jsme propluli na lodičkách jeskyněmi 

po průzračné a chladné řece Punkvě.

Po prohlídce jsme vyjeli lanovkou k  propasti Macoše. U  propasti na nás čekal dopis od místních 

netopýrů, kteří nás pozvali na netopýří stezku plnou úkolů. Po splnění těchto úkolů jsme na konci stez-

ky objevili poklad ukrytý v lese. 

Na zpáteční cestě ke Skalnímu mlýnu jsme ještě prokázali obratnost na kamenné cestě plné kořenů. 

Spokojení a unavení jsme se rozloučili a vydali se domů.

Děti, paní učitelky a rodiče ze třídy Včelek

Počátek školního roku nadělil nám všem, ale 
především dětem, nádherné babí léto. Tohoto 
neobvykle teplého počasí jsme využili a  spo-

lečně s  dětmi jsme si ho parádně užili napří-

klad při divadelním představení divadla Kozlík 
s  pohádkou „O  neposlušných kůzlátkách“, kte-
ré jsme společně zhlédli nikoli ve třídě, ale na 

školní zahradě. Na školní zahradě jsme si spo-

lečně užili i vyhodnocení Drakiády, neodmysli-
telně spojené s opékáním buřtíků.

Nedílnou součástí vzdělávacích aktivit ško-

ly byly v tomto období i další divadelní předsta-

vení a  výukové programy, jako např. v  hudební 
pohádce „O  Smolíčkovi“ jsme si dětmi připo-
mněli, jak je důležité poslouchat „jelena“ a neo-

tevírat jeskyňkám - cizím lidem. Divadelní před-

stavení „Bob a Bobek - králíci z klobouku“ nám 
zase připomnělo, že všechny starosti i radosti se 
lépe snáší ve dvou – s kamarádem. Děti ze třídy 
Žabiček si vyzkoušely cvičení se speciálními cvi-

čebními pomůckami bObles, které posilují sva-

lový korzet celého těla a  aktivně rozvíjí rovno-
váhu a stabilitu.

Stejně jako v  loňském roce, tak i  letos je 

naše mateřská škola zapojena do projektu „Svět 

nekončí za vrátky, cvičíme se zvířátky“, kdy kaž-
dodenní podporou pohybových aktivit rozvíjíme 
u dětí lásku k pohybu a tím i návyky podporují-

cí zdravý životní styl. 

I  v  letošním školním roce společně s  dět-
mi třídíme odpad, s  čímž nám pomáhá „Ton-
da Obal“. Touto aktivitou rozvíjíme u dětí vztah 

k  prostředí, ve kterém žijí a  elementární pově-
domí o udržitelném rozvoji.

Na konci měsíce srpna obdržela mateřská 
škola informaci, že projekt „Zahrada – radost-
ný svět dětí“, zacílený na rozvoj environmentál-
ní výchovy, získal podporu Státního fondu život-

ního prostředí. V  současné době se intenzivně 

pracuje, za vydatné pomoci úřadu městské čás-
ti, na přípravě Zadávací dokumentace k  vlastní 
realizaci projektu.

A  na co se v  nejbližší době všichni těšíme? 

No přece na čertíky, Mikuláše, anděly a Ježíška. 
Rádi bychom touto cestou poděkovali všem, kteří 
mateřskou školu v roce 2018 nějakým způsobem 

podpořili a popřáli všem dětem, rodičům, přáte-

lům a partnerům školy pohodové prožití vánoč-
ních svátků a úspěšný rok 2019.

Kolektiv MŠ Kamarád

Babí léto v mateřské škole Kamarád
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www.netbox.cz/vesmir

   Internet 100 Mb/s
   Kuki TV menší / větší

Objev 
nový vesmír
s kombinací služeb od 450 Kč/měs.

+ HBO balíček 
+ Navíc seriály

Zdarma

REKONSTRUKCE 
bytových jader, 

koupelen a topení 

Poradenství, návrh, 

+420 513 034 551            +420 704 458 187            info@tzbcentrum.cz

www.tzbcentrum.cz

MALBY 14 Kč/m2 , nátěry dveří 350 Kč/kus, 
tapetování, nátěry radiátorů, oken, fasád, nábytku, 
zednické práce aj. Tel.: 606 469 316 , 547 225 340
PLATBA HOTOVĚ = SLEVA 250 Kč!
Brno- LÍSKOVEC  a  okolí www.maliribrno -horak.cz

STOLAŘSKÉ A PODLAHÁŘSKÉ PRÁCE
HODINOVÝ MANŽEL

•  řemeslnické práce

•  laminátové a  dřevěné plovoucí 

podlahy

•  PVC, vinyl, koberce

•  renovace podlah

Mobil: 603 755 174 www.podlahservis.cz
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